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Notulen van de vergadering gehouden 
op v r i j d a g 9 f e b r u a r i 1979 i n het Catshuis, 

aangevangen 's morgens om 10 uur en 
's middags voortgezet 

Aanwezig: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Van Agt en de m i n i s t e r s 
Van Aardenne, Albeda, Andriessen, 
Beelaerts van Blokland, Gardeniers, 
Ginjaar, Van der Klaauw, De Koning, Pais, 
Peijnenburg (pt.4c t/m 13), De Ruiter 
( p t . 1 t/m 4c, 4h t/m 11a en 12a), Scholten, 
Van der Stee en Tuijnman (Afwezig i s 
m i n i s t e r Wiegel) 
Voorts z i j n aanwezig de sta a t s s e c r e t a r i s s e n 
Brokx ( p t . l l a ) en Van der Mei (pt.4c) 
Secretaris : mr.J.H.Kist 
A d j u n c t - s e c r e t a r i s : mr.M.V.van Ginkel 

1 a. Notulen van de vergadering van 1 december 1978 
(nr.8541 en 8541b) 

Aangehouden t o t de volgende vergadering, 

1 b* Notulen van de vergadering van 15 en 18 december 
1978 (nr.8560 en 8560b) 

Aangehouden t o t de volgende vergadering. 

I ci. Notulen van de vergadering van 19 j a n u a r i 1979 
(nr.8587) 

Aangehouden t o t de volgende vergadering. 
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b. Notawisselingen met Groot-Brittannië en F r a n k r i j k 
inzake de eventuele terugzending van het na 
opwerking van b e s t r a a l d e r e a c t o r b r a n d s t o f 
resterende r a d i o - a c t i e f a f v a l ( B r i e f van de 
m i n i s t e r van Economische Zaken dd. 4 j a n u a r i 
1979, nr.378/11/965, met b i j l a g e n ) 

Aangehouden t o t de volgende verga d e r i n g . 

c. C o n c l u s i e s van de coördinatiecommissie 
dd. 7 f e b r u a r i 1979 ( B r i e f van de s t a a t s 
s e c r e t a r i s van B u i t e n l a n d s e Zaken 
dd. 7 f e b r u a r i 1979, nr.37102, met b i j l a g e n ) 

M i n i s t e r Van der Stee w i j s t op de n o t i t i e 
van Landbouw en V i s s e r i j met a l s onderwerp "EMS en 
a f b r a a k p o l i t i e k MCB's". De afgelopen maandag en 
dinsdag h e e f t s p r e k e r l a n g d u r i g met z i j n ambtgenoten 
van de andere EG-landen gesproken over de v o o r s t e l l e n 
van de Europese Commissie voor de landbouwprijzen 
en het s t e l s e l van monetair compenserende bedragen 
(MCB's). A l l e l i d s t a t e n kunnen,behoudens enkele 
d e t a i l k w e s t i e s , instemmen met de p r i j s v o o r s t e l l e n , 
met dien v e r s t a n d e dat over h e t a s p e c t van de 
MCB's geen overeenstemming b e s t a a t . I n de n o t i t i e 
wordt daaraan aandacht geschonken. Van D u i t s e 
z i j d e i s een compromisvoorstel gedaan, w a a r b i j 
weliswaar wordt gekozen voor een s y s t e m a t i s c h e 
afbraak van MCB's, doch onder de c l a u s u l e dat een 
en ander n i e t mag l e i d e n t o t een d a l i n g van de i n 
n a t i o n a l e v a l u t a u i t g e d r u k t e p r i j z e n . Dat v o o r s t e l 
i s i n ov e r l e g met Nederland geformuleerd. Tegen 
dat compromis v e r z e t s l e c h t s F r a n k r i j k z i c h met 
kracht; de Denen maken ook, z i j het v e e l minder, 
bezwaren. Het Franse v e r z e t kan m i s s c h i e n uitmonden 
i n een poging de i n v o e r i n g van het EMS nog een 
j a a r u i t t e s t e l l e n . Het l i j k t s p r e k e r gewenst dat 
deze problematiek voor de Europese Raad wordt 
opgelost. Spreker v r a a g t machtiging verder t e 
handelen a l s u i t e e n g e z e t i n de n o t i t i e . 

M i n i s t e r Andriessen v r a a g t welke s i t u a t i e 
i s voorzien met betr e k k i n g t o t nieuwe MCB's. 

M i n i s t e r Van der Klaauw h e e f t t i j d e n s 
het bezoek van z i j n Franse ambtgenoot F r a n c o i s Poncet 
aan Nederland begrepen dat van Franse z i j d e wel 
werd gekozen voor het EMS. Onder het Franse 
v o o r z i t t e r s c h a p v i e l e n ook geen nieuwe v o o r s t e l l e n 
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terzake te verwachten. M i n i s t e r Van der Stee 
antwoordt m i n i s t e r Andriessen dat het de bedoeling 
i s de bestaande MCB's af te breken en dat voor de 
nieuwe MCB's een afbraakperiode van twee jaa r i s 
voorzien, dat w i l zeggen een vermindering van 50% 
b i j de eerstvolgende oogstcampagne en nog eens 50% 
i n de daaropvolgende campagne. Die vermindering 
zal automatisch i n t r e d e n , t e n z i j de Landbouwraad 
d i t met een daartoe genomen b e s l i s s i n g v e r h i n d e r t . 

M i n i s t e r Andriessen v i n d t het o n j u i s t 
dat koersontwikkelingen geen invloed zouden hebben 
op de p r i j z e n . Op die manier wordt reeds nu een 
MCB-problematiek voor over v i j f j a a r opgeroepen. 
Daarom w i j s t spreker de clausule i n het Duitse 
compromisvoorstel af. 

M i n i s t e r Van der Stee w i j s t erop dat het i n 
dat v o o r s t e l erom gaat een p r i j s d a l i n g i n n a t i o n a l e 
valuta te voorkomen. De landbouw vormt de enige sector 
i n de nationale economie waar de inkomensontwikkeling 
gezien de p r i j s v o o r s t e l l e n op nominaal niveau z a l 
z i j n bevroren. Als men rekening houdt met de t e 
verwachten z u i v e l p r i j s d a l i n g e n , zou een d a l i n g 
voor andere landbouwprodukten een dusdanige inbreuk 
op de inkomensontwikkeling i n de landbouw geven 
dat onaanvaardbare s i t u a t i e s zouden ontstaan. H i j 
voegt eraan toe dat ook de landbouw met kosten
ontwikkelingen wordt geconfronteerd. Het compromis
v o o r s t e l komt er i n ieder geval op neer dat men 
a f z i e t van p r i j s v e r h o g i n g e n i n de komende j a r e n , 
tegenover de afbraak van de MCB's. Dat i s a l een 
heel o f f e r . 

M i n i s t e r Pais meent dat b i j deze benadering 
het aspect ontbreekt dat i n een aantal sectoren 
sprake i s van s t r u c t u r e l e overproduktie. 

M i n i s t e r Van Aardenne vraagt wat voorrang 
zal k r i j g e n als het nationale p r i j s n i v e a u n i e t mag 
dalen: het verhogen van de Europese p r i j s of het 
n i e t afbreken van de MCB's. Het afbreken van de 
MCB's zou sprekers p r i o r i t e i t hebben. M i n i s t e r 
Andriessen heeft n i e t een d a l i n g van de landbouw
p r i j z e n w i l l e n b e p l e i t e n , maar h i j heeft erop 
w i l l e n w i J z e n dat i n het Duitse compromis voor 
a l t i j d een da l i n g wordt u i t g e s l o t e n . 

M i n i s t e r De Koning ondersteunt het 
betoog van m i n i s t e r Van der Stee. Het i s voor 
Duitsland a l een grote stap het afbreken van de 
MCB's te accepteren. M i n i s t e r Van der Stee voegt 
hieraan toe dat een van de grootste Duitse bezwaren 
i s g e r i c h t tegen het systeem waarin een devaluatie 
elders automatisch l e i d t t o t een p r i j s v e r l a g i n g . 
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Voorts w i j s t spreker erop dat het gaat om ga r a n t i e 
p r i j z e n , n i e t om w e r k e l i j k e m a r k t p r i j z e n . I n de 
sectoren met een overproduktie wordt a l een 
r e s t r i c t i e f b e l e i d gevoerd, zoals ten aanzien van 
suiker. Zo wordt ook gev/erkt aan een zogeheten 
medeverantwoordelijkheidsheffing op melk. Ten 
s l o t t e w i j s t spreker erop dat aanvaarding van de 
door hem aangegeven weg geen nadelige gevolgen 
heeft voor de Nederlandse begroting. 

De raad aanvaardt de n o t i t i e van Landbouw 
en V i s s e r i j betreffende "EMS en a f b r a a k p o l i t i e k 
MCB's". 

d. QESO-beraad over financiële hulp aan T u r k i j e 

M i n i s t e r Van der Xlaauw d e e l t mee dat de 
secretaris-generaal van de OESO de permanente 
vertegenwoordigers b i j e e n h e e f t geroepen voor een 
bespreking inzake h u l p v e r l e n i n g aan T u r k i j e . Over 
deze kwestie i s eerder i n NAVO-kringen, i n de EG 
en op de t o p c o n f e r e n t i e t e Guadeloupe gesproken. 
Als de Nederlandse vertegenwoordiger de u i t n o d i g i n g 
zou aanvaarden, betekent d i t het aangaan van een 
zekere v e r p l i c h t i n g t o t b i j d r a g e aan de hulp. 

M i n i s t e r Albeda vraagt naar de omvang 
van die eventuele v e r p l i c h t i n g . M i n i s t e r 
Van der Klaauw antwoordt dat het gaat om een 
bedrag van + f.4 5 min. M i n i s t e r Andriessen voegt 
hieraan toe dat de k r e d i e t e n aan T u r k i j e OP zeer 
bijzondere c o n d i t i e s zouden moeten worden verleend. 
De kredieten die T u r k i j e b i j het IMF h e e f t aan
gevraagd, leveren a l problemen op, omdat T u r k i j e 
de voorwaarden n i e t w i l accepteren. Mocht Nederland 
evenwel aan de bijzondere steunoperatie w i l l e n 
deelnemen, dan meent spreker dat daarvoor het 
beste ruimte kan worden gevonden onder het 
ontwikkelingsplafond. M i n i s t e r De Koning w i j s t die 
oplossing af. Het z i j n NAVO-belangen die p l e i t e n 
voor steun aan T u r k i j e . De c r i t e r i a van Ontwikkelings 
samenwerking maken het onderbrengen van de eventuele 
hulp aan T u r k i j e onder het ontwikkelingsplafond 
n i e t mogelijk. Spreker s t e l t voor het a m b t e l i j k 
advies te volgen en de m o d a l i t e i t e n nader t e l a t e n 
bekijken. 


